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ACTA NÚM. [...] 
 
 

Membres assistents: 
 
Francisco Javier Lafuente Sancho 
Ismael Iván Blanco Fillola 
Jordi Carrabina Bordoll 
Joaquín Gairín Sallán 
Amparo Huertas Bailén  
Virginia Luzón Fernández 
Iván Martínez Flores 
José López Vicario, en substitució de Ramón 
Vilanova Arbós 
Carles Pedret Ferré 
José Francisco Pérez Hernández 
Raquel Piqué Huerta 
Armand Sánchez Bonastre 
David Sánchez Solbes 
Maria Saña Seguí 
Alberto Teixidó Palazón 
Xavier Verge Mestre 
 

A Bellaterra, a les 9.30 h del dia 10 d’octubre 
de 2019, es reuneixen, en sessió ordinària, a 
la sala de juntes del Rectorat i sota la 
presidència del vicerector d’Innovació i de 
Projectes Estratègics, Francisco Javier 
Lafuente Sancho, els membres de la 
Comissió de Transferència de 
Coneixements i de Projectes Estratègics 
assenyalats al marge. 

 
S’ha excusat d’assistir a la reunió José Tejada Fernández i Ramón Vilanova Arbós. No hi 
assisteixen Jordi Hernández Sánchez ni Sergi Olvera Maneu. 
 
Hi assisteixen, amb veu i sense vot, Carme Nogués Sanmiquel, adjunta del vicerector d’Innovació 
i de Projectes Estratègics, i Anabel Poveda Barbero, cap de l’Àrea de Gestió de la Recerca. 
 
Hi actua com a secretari Pedro de Alcántara-García Briones.  
 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior.  
2. Informe dels vicerectors. 
3. Informe sobre la situació dels serveis cientificotècnics. 
4. Informe sobre la Normativa de serveis cientificotècnics. 
5. Proposta per a la pròxima convocatòria Beatriz Galindo d’ajuts per a l’atracció de talent 

investigador.  
6. Assumptes de tràmit. 
7. Torn obert de paraules.  
 
 
  
Desenvolupament de la sessió 
 
Com a qüestió prèvia el president informa dels següents canvis en la composició de la Comissió: 
Ramón Vilanova Arbós, director de l’Escola d’Enginyeria, substitueix Daniel Franco Puntes. 
Ismael Iván Blancol Fillola, director de l’Institut de Govern i Polítiques Públiques, substitueix 
Raquel Gallego Calderón. Carles Pedret Ferré, director del Departament de Telecomunicació i 
Enginyeria de Sistemes, substitueix M. Ángeles Vázquez Castro. 
 
1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior 
   
La Comissió de Transferència de Coneixements i Projectes Estratègics de la UAB aprova, 
per assentiment, l’acta de la Comissió del 21 de juny de 2019. 
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2. Informe dels vicerectors 
 
El president informa dels temes següents: (i) De la reunió mantinguda el 12 de setembre de 2019 
pels vicerectors de transferència de les universitats públiques catalanes per tractar dels grups 
Tecnio, on es va plantejar la possibilitat de fer una associació per visibilitzar la transferència des 
dels centres de recerca públics, per tal d’evitar que es visualitzi que els centres tecnològics són 
els únics que connecten amb el teixit industrial. (ii) El proppassat 20 de setembre de 2019 ens 
va visitar una delegació del Joint Research Centre. (iii) Informa de la Convocatòria PECT 
(Projectes d’especialització i competitivitat territorial)  . (iv) En  relació amb el programari de gestió 
de la recerca (CRIS), informa que s’hi està treballant des de fa 6 mesos en fase de proves. El 15 
d’octubre es publicarà la formació, que s’iniciarà l’1 de novembre. El 20 de desembre finalitzarà 
la possibilitat d’entrar dades de recerca al sistema FENIX i el 15 de gener de 2020 estarà 
plenament operatiu el nou programari. (v) En relació amb la darrera sessió de la mesa 
d’Infraestructures de Recerca del Pacte Nacional per la Societat del Coneixement, informa que 
es van treballar dos temes: infraestructures de recerca i infraestructures d’accés obert a la 
ciència. Es vol donar un nou enfocament del procés científic, basat en el treball cooperatiu entre 
actors acadèmics i no acadèmics i en noves formes de difondre el coneixement mitjançant l’ús 
de tecnologies digitals i de noves eines col·laboratives. En aquest sentit es vol treballar en l’àmbit 
d’accés obert a les publicacions científiques i en la gestió de les dades de recerca. 
 
El president dona la paraula al vicerector de Recerca i de Transferència, el qual informa de 
diferents temes: (i) En relació amb el Pacte Nacional per la Societat del Coneixement, informa 
sobre les darreres sessions celebrades per la mesa de Missió i Valors i la de Sistemes de 
Recerca, on es treballa en l’elaboració de la nova llei de la ciència catalana. L’ACUP va presentar 
un escrit a la Generalitat on manifesta: (a) la preocupació perquè en aquesta llei hi estiguin 
recollits els interessos de les universitats en matèria de recerca i no només els dels centres 
CERCA; (b) l’interès de tornar a crear un òrgan semblant a l’antic CIRIT que coordini totes les 
iniciatives interdepartamentals en matèria de recerca; i (c) la voluntat d’involucrar-se en el dia a 
dia de la recerca a Catalunya. (ii) Reunió del CIC en matèria de recerca, en què es va presentar 
i analitzar una proposta de la UOC sobre l’Open Science i es van analitzar els mètodes 
d’avaluació de la recerca; el vicerector de Recerca i de Transferència de la UAB va manifestar-
hi el seu desacord amb el sistema actual, ja que està basat en indicadors que afavoreixen les 
universitats petites. El president considera que aquest és un tema molt rellevant que motivarà 
que en properes reunions de la Comissió s’incorpori un punt específic de l’ordre del dia per tractar 
l’adhesió institucional de la UAB a la declaració DORA sobre la metodologia d’avaluació de 
l’activitat científica que qüestiona el sistema d’avaluació actual. (iii) En el CIC es van comentar 
els resultats dels indicadors relacionat amb el finançament de les universitats (PROFOR). (iv) El 
vicerector informa dels ajuts atorgats a les universitats a la convocatòria FI-SDUR, i seguidament 
valora que tal com s’adjudiquen els ajuts la UAB en surt perjudicada, ja que en el còmput dels 
sexennis vius dels departaments no s’ha tingut en compte els saldos restants. Per tant, proposa 
defensar un sistema en què el còmput dels sexennis es faci a tots els departaments i instituts de 
la universitat en el seu conjunt, o que es tinguin en compte els saldos restants de cada 
departament.  
  
El president obre un torn de paraules. Els membres de la Comissió parlen de com es gestionarà 
la formació del nou programari de gestió de la recerca (CRIS) per tal de donar-hi la màxima 
difusió possible, a través d’actes en tots els centres adreçats al PDI, perquè el PAS afectat ja 
seguirà els cursos de la Unitat de Formació de la UAB, i sobre diferents qüestions pràctiques 
relatives a la gestió de les dades de recerca. També es parla de la problemàtica que genera als 
departaments la selecció d’aspirants a la convocatòria SDUR, tot i que encara no se saben els 
termes concrets de la convocatòria ni el calendari.  
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3.  Informe sobre la situació dels serveis cientificotècnics 
 
El president cedeix la paraula a la doctora Nogués, que fa presentació de l’informe, el qual 
s’incorpora com Annex núm. 1, sobre la situació actual dels serveis cientificotècnics, un cop 
transcorregut dos anys des que es va fer el primer anàlisi de situació. Comença fent un repàs de 
l’execució de l’acord pres amb relació a diferents serveis cientificotècnics de 4 de desembre de 
2017 en aquesta Comissió i continua amb una anàlisi de la situació actual dels serveis. Explica 
el sistema de qualitat que s’està implementant en els serveis a través d’un programa de gestió 
d’objectius semestrals i les accions de difusió portades a terme aquests dos últims anys. Finalitza 
amb una valoració de les estructures orgàniques i econòmiques dels serveis.  
 
Acabada la presentació, el president destaca que s’ha treballat amb l’objectiu de racionalitzar els 
recursos de manera eficient, a través de la unificació de serveis i la reorganització de l’estructura. 
Seguidament obre un torn de preguntes, on es parla de la problemàtica de la classificació com a 
servei del Servei de Tecnologia dels Aliments, atesa la baixa activitat de recerca real que 
desenvolupa, els preus que s’apliquen a les pràctiques docents —inferior al de les tarifes 
aprovades pel Consell Social— i la dedicació del personal adscrit al Servei, el qual, tot i que 
teòricament està assignat a tasques de recerca, desenvolupa tasques docents i de recerca. Es 
valora la dimensió del servei i la correcció del percentatge atribuït a tasques de docència. El 
doctor Pérez qüestiona la idoneïtat de transformar aquest servei en un servei docent. D’altra 
banda, es fan un parell de precisions sobre qüestions laborals del personal adscrit als serveis 
objecte de l’informe.  
   
 
4. Informe sobre la Normativa de serveis cientificotècnics 
 
El president passa la paraula a la doctora Nogués, que informa que hi ha una proposta de 
normativa sobre serveis cientificotècnics en què es regula la nova estructura d’òrgans de govern 
d’aquestes estructures de recerca. Explica que hi haurà la figura del director de serveis 
cientificotècnics, el qual substituirà els antics directors de cada servei, i que hi haurà els 
coordinadors d’unitats tecnològiques (tants com serveis hi hagi) i una estructura administrativa 
general liderada per un cap d’oficina. També es proposa eliminar la Comissió Executiva. En 
l’actualitat aquest reglament està pendent de revisió jurídica i properament es presentarà a 
informació de la Comissió.  
  
 
5. Proposta per a la pròxima convocatòria Beatriz Galindo d’ajuts per a l’atracció de talent 

investigador 
 
El president dona la paraula al vicerector de Recerca i de Transferència, el qual informa que la 
convocatòria Beatriz Galindo ja ha estat resolta i que la UAB ha estat beneficiària de 4 ajuts per 
a la contractació de 2 investigadors sèniors i de 2 investigadors júniors. Es preveu que 
properament hi haurà nova convocatòria organitzada en una única fase, a diferència del sistema 
actual que s’organitza en dues fases. Per tant, la Universitat no només haurà de presentar els 
perfils docents, sinó que haurà de presentar els candidats: es podran presentar fins a 3 candidats 
per perfil i plaça. Per tot això, ahir la Comissió d’Investigació va aprovar els criteris següents per 
gestionar la propera convocatòria Beatriz Galindo: 
  
1.- Sol·licitud de participació de la UAB:  
 

- Demanar 3 ajuts per la modalitat d’investigador júnior. Finalitzat el contracte la universitat 
haurà de treure a concurs una plaça de professor titular o de professor agregat.  
 
- Demanar 2 ajuts per la modalitat d’investigador sènior (1 per l’àmbit de les ciències 
Socials/Humanitats i 1 per Ciències Experimentals, Ciències de la Vida i de la Salut). Finalitzat 
el contracte, la universitat haurà de treure a concurs una plaça de catedràtic (funcionari o 
laboral).  

  
2.- Finançament de les places:  
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- Les places d’investigador sènior seran cofinançades per l’àmbit de Recerca en 12.500 
euros/any i pel departament/institut d’adscripció els altres 12.500 €/any.  
 
- Les places d’investigador júnior seran cofinançades per l’àmbit de recerca al 50%, o sigui 
5.000 euros /any i l’altra 50%, o sigui, 5.000 euros/ any pel departament/institut d’adscripció.  
 
- Atès que els investigadors Beatriz Galindo hauran de fer un mínim de 9 crèdits de docència 
(que computarà a l’encàrrec docent del departament), els departaments podran confinançar 
les places amb càrrec als recursos de plantilla B que tinguin adjudicats per al curs en què 
s’incorpori la persona seleccionada. El cofinançament es mantindrà fins l’estabilització dels 
Beatriz Galindo com a professorat permanent de la UAB.  

 
3.- Criteris de priorització per decidir les 5 places a sol·licitar per la UAB:  
 

- En el cas dels investigadors sèniors es valorarà el nombre de jubilacions a 6 anys vista tenint 
en compte el nombre de professorat homologat a temps complert de plantilla A del 
departament i el seu encàrrec docent calculat com la mitjana dels dos cursos anteriors al de 
la convocatòria. Igualment, es valorarà la qualitat dels candidats presentats i s’enviarà als 
Departaments els criteris de valoració dels currículums.   
 
- En el cas dels investigadors júniors es prioritzaran aquells Departaments que es trobin més 
amunt en la darrera llista publicada d’adjudicació de lectors. Igualment, es valorarà la qualitat 
dels candidats presentats i s’enviarà als Departaments els criteris de valoració dels 
currículums.   

 
En cas de donar-se una situació d’empat entre dues sol·licituds, tant pel que fa a la 
convocatòria d’investigadors sènior com júnior, s’aplicarà el criteri de gènere amb priorització 
del gènere infrarepresentat en el col·lectiu corresponent (catedràtics, agregats o titulars 
d’universitat, quan procedeixi). 

 
En el cas de sol·licituds que presentin els instituts, caldrà que aportin el suport d’un 
departament atesa l’afectació en places de personal docent que suposa aquesta 
convocatòria.  

 
 
6. Assumptes de tràmit 
 
No n’hi ha cap. 
 
 
7. Torn obert de paraules 
 
No n’hi ha cap. 
 
 
 
 
A les 12.15 h el president aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
 
 
El secretari        Vist i plau 
         El president 
 


